
 
 

1 KØNG  BORGERFORENING 

Referat Bestyrelsesmøde den 8. januar 2024 

 

Dagsordenspunkt: Resume: Beslutning/Hvem: 
1. Godkendelse af  

Dagsorden. 
Dagsordenen blev godkendt.  

 
 

2. Opfølgning fra sidste møde a) Æblehaven 
Kurt har talt med lederen af Æblehaven Maria Bjanka, som 
virker rimelig fortrøstningsfuld i forhold til institutionens 
fremtid. 

- Budget sammen med institutionen i Lundby. 
- Pt. Indskrives ca. et nyt barn om måneden 
- Mindste antal sygedage blandt medarbejderne i 

institutionerne i Vordingborg kommune. 
- Overvejelser om at ændre navn til Køngelyng. 
- Af renoveringsopgaver, er det alene taget der trænger   til 

udskiftning. 
- Daginstitutionstilbuddene i kommune behandles af 

Børne-   og Familieudvalget i april måned. 
 

Kurt vil kontakte 
forældregruppen, således at     vi 
også får deres ”syn på sagen”. 
 
 
 

3. Nyt fra a) Formanden 
Kurt har talt med Morten Bøjesen, som forventer at lægge 
jord til VE-anlæg på Svinø Nord (solceller). 
Meiken supplerede med, at Klima-og Teknikudvalget 
behandlede spørgsmålet om VE-anlæg i Vordingborg  
Kommune den 3. januar 2024 af Referatet (link), h ser det ud 
 til, at projektet Svinø Nord er ”sparket til hjørne”. 

På Klima- og Teknikudvalgsmødet den 7. februar 2024 vil  
der ske en politisk prioritering af projektansøgningerne,  
med anbefaling til Kommunalbestyrelsen. 
Kan desuden oplyse at der var indsendt 400 høringssvar. 
 
Kurt har haft kontakt til Johannes Jensen om, han tidligere 
værksted på Spindevænget evt. kunne benyttes af 
Lokalarkivet, såfremt de flyttes fra Biblioteket. 
 
Egnshuset har fået besked på at indberette deres  
udlejninger til kommunen. 
 
Formanden bad om tilladelse til indkøb af 20 nye stole til 
vores arrangementer pris ca. 2.600 kr. 
  
b) Lokalforum  
Kurt og Meiken deltog den 11.december 2023 på et møde, 
initieret af Lokalforum, vedr. Råderumskatalog (link). 
Det var et rigtig godt møde, med stor talelyst og stor  
frustration over de besparelsesforslag der var lagt ud i vores 
lokalområde. 

 
 
 
Bestyrelsen følger nøje med i 
den politiske behandling af  
VE-anlæg og vil løbende  
drøfte evt. tiltag. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bestyrelsen tilsluttede sig 
Indkøbet. 
 
 
Bestyrelsen følger nøje med i 
den politiske behandling af  
Budgetbehandlingen  
2025-2028 og vil løbende    
drøfte evt. tiltag. 

https://dagsordner.vordingborg.dk/vis/pdf/dagsorden/e5e46dbe-04a2-4093-96d5-6cb347e88dd4?redirectDirectlyToPdf=false
https://www.vordingborg.dk/media/g5phe3ke/r%C3%A5derumskatalog-vordingborg-kommune-rev-291123.pdf
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Der er indkommet 500 høringssvar til Råderumskataloget. 
 
Den politiske behandling  
 Tids- og aktivitetsplan budget 2025-2028 (link) 
 
Lokalforum (link) sidste bestyrelsesmøde afholdt den 11.    
december 2023, næste bestyrelsesmøde møde den 8. februar  
2024. Referater mv. kan tilgås via linket. 
Allan efterlyser Lokalforums opbakning til Æblehaven.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 

4. Grøn Pulje – det videre  
forløb 

Meiken har mailet med hhv. de personer, der tidligere har 
tilkendegivet interesse for at indgå i projektet samt Klima- og 
Teknikforvaltningen mhp. afholdelse af møde ultimo 
januar/primo februar 2024. 
Afventer pt. tilbagemelding fra forvaltningen om forslag til 
mødedatoer samt deltagere. 
Vi talte igen om at dele projektet op i delprojekter og   
ansvarlige for delprojekterne, med Meiken som koordinator.  

 

Meiken kontakter Egon 
Løvendahl mph. deltagelse i 
projektgruppe. 
 
Meiken udfærdiger  
dagsorden til mødet, som 
sendes til bestyrelsen til 
godkendelse. 
 

5. Fællesspisning den 
19. januar 2024. 

Tilmelding til Fællesspisning er gået over al forventning, idet  
der hurtigt kunne meldes udsolgt. 
Vi enedes om at gøre det meget tydeligt at baren lukker kl. 
24:00. 
Plan for Bestyrelsen: 
Torsdag den 18.01. mødes kl. 15:00 – Køng Auto 
Fredag den 19.01. mødes kl. 16:00 – Køng Auto 
Lørdag den 20.01. mødes kl. 9:00 – Køng Auto 
 
Allan klar med indkøbsliste til REMA 100. 

 
 
 
 
Meiken deltager i det  
omfang det er muligt. Da  
hun ikke har været med til  
at beslutte datoen, har hun 
planlagt andre uopsættelig 
gøremål disse dage. 
Deltager dog under selve 
arrangementet. 
 

6. Økonomi Allan forelagde bankoversigt. 
Regnskabet viser et overskud på 140.000 kr.  
Allan foreslog at vi, i stedet for at have alle pengene stående  
på bankkonto, opkøber værdipapirer for ca. 20.000 kr. 
 

 
 
Bestyrelsen henviser 
spørgsmålet til den  
kommende Generalforsamling. 
 

7. Sct. Hans fest 2024 Bestyrelsen har flere gange drøftet spørgsmålet om at 
genoptage afholdelse af Sct. Hans fest. 
Hovedparten af bestyrelsen afholder deres eget arrangement, 
hvorfor andre må tage over, men selvfølgelig vil bestyrelsen 
bistå i det omfang det tillader. 
 

Evt. arbejdsgruppe til  
afholdelse samt planlægning  
af Sct. Hans fest drøftes på 
kommende Generalforsamling. 

8. Sekretærens behov for 
IT-udstyr 

Bestyrelsen drøftede behovet for IT-udstyr til hhv. sekretær 
kasser. Kasseren har, efter tidligere bevilling, indkøbt en ny  
PC. 
 
 

Sekretæren kan indkøbe  
IPad samt ekstern harddisk. 

9. Eventuelt 1. Meiken demonstrerede Køng Borgerforenings 
hjemmeside KøngWeb (link), som stadig mangler nogle 
opdateringer/forbedringer. Opfordrede til at komme  
med nyheder m.m. som kan lægges på siden. 
 

2. Bøje har været til indflytnings reception hos  
Hjørnestenen (link), der bebor den gamle Præstegård på 
Køng kirkevej 2a. Bestyrelsen besluttede at præsenterer 
foreningen og give en gave til de unge, ved en given  
lejlighed. 

Meiken undersøger hos  
Daniel Irvold antal  
besøgende på siden. 
 
 
Bøje undersøger muligheden 
for at aflægge besøg. 
 
 
 

https://dagsordner.vordingborg.dk/vis/pdf/bilag/310de5e9-557f-4549-a38d-acf75ffb9a6e/?redirectDirectlyToPdf=false
http://køng-lundby-lokalforum.dk/
https://koengweb.dk/?page_id=2673
https://hjornestenen.dk/
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3. Generalforsamling 2024 blev drøftet. 

Dato 25. april kl. 19:00, såfremt der er ledigt i Egnshuset. 
 

 

 
Kurt undersøger om der er 
ledigt i Egnshuset. 
Sættes på dagsorden til 
næste møde. 
 

10. Næste møde Den 14. marts 2024 kl. 16:00 hos Allan. Dagsordenspunkter: 

- Generalforsamling. 
- Evaluering af  

Fællesspisning. 
- Kommunens økonomi. 

 
 

 

 

 

 

 

 

  

 

   


